
DISCURSUL  PREAFERICITULUI
PATRIARH AL IERUSALIMULUI LA
RECEPȚIA  PREȘEDINTELUI
STATULUI ISRAEL
Recepția anuală de Anul Nou a șefilor Bisericilor Creștine și
a  însoțitorilor  lor,  organizată  de  Președintele  Statului
Israel, a avut loc la Reședința Prezidențială luni dimineața,
pe 17/30 decembrie 2019.

Președintele,  domnul  Reuben  Rivlin,  Ministrul  Economiei  și
Ministrul Dezvoltării din Negev și Galileea, Dl Arye Deri, i-
au  întâmpinat  pe  șefii  Bisericilor  și  i-au  asigurat  de
eforturile lor continue de a susține și încuraja coexistența
pașnică a adepților tuturor religiilor și a tuturor etniilor
din Israel. Ei au scos în evidență eforturile pentru lucrările
de restaurare și proiectele din jurul Locului Botezului. S-au
făcut cele mai bune urări pentru un Crăciun fericit și un An
Nou 2020 pașnic și prosper.

După  obiceiurile  consacrate,  Preafericitul  Patriarh  al
Ierusalimului Teofil III s-a adresat Președintelui în numele
tuturor Bisericilor Creștine, după cum urmează :

“Excelența Voastră, Domnule Președinte,

Excelența Voastră, Rabine Machluf Deri,

Preafericirea Voastră,

Preasfințiile Voastre,

Sfințiile Voastre,

Doamnelor și domnilor,
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Este o onoare pentru noi, domnule Președinte, să vă oferim
felicitări în numele comunităților creștine în acest sezon al
sărbătorilor. În această perioadă specială a anului, întreaga
lume se uită spre Țara Sfântă cu nădejde și așteptări și
suntem  total  conștienți  de  responsabilitățile  pe  care  le
purtăm cu toții în acest pământ al întâlnirii dintre Dumnezeu
și om.

Salutându-vă  cu  binecuvântările  acestui  sezon,  dorim  să
profităm de această ocazie pentru a ne exprima recunoștința
față  de  dumneavoastră  pentru  sprijinul  puternic  și  de
neclintit pe care îl acordați integrității caracterului multi-
cultural, multi etnic și multi-religios al Ierusalimului și al
Țării Sfinte.

Suntem  deosebit  de  recunoscători  pentru  eforturile  dvs.
speciale pentru susținerea lucrărilor de renovare la Qasr al-
Yahud și în jurul Locului Botezului, pentru protejarea și
promovarea restaurării sale și pentru păstrarea sanctității
acestui loc sfânt. Locul Botezului continuă să fie un far de
pace și o oază spirituală care cuprinde diferitele tradiții de
credință  și  identități  naționale  care  alcătuiesc  iubita
noastră Țară Sfântă.

Munca  noastră  împreună  este  crucială,  deoarece  permite
comunităților  noastre  creștine  să-i  întâmpine  pe  pelerini
acolo,  fără  deosebire,  și  să  le  hrănească  aspirațiile
spirituale. Continuăm să facem progrese incrementale în ceea
ce  privește  restaurarea  Locului  Botezului  și  așteptăm  cu
nerăbdare ziua în care bunătatea păcii (to agathon tis Irinis)
poate fi sărbătorită de toți; căci așa cum citim în Psalmi:

Mila şi adevărul s-au întâmpinat,

dreptatea şi pacea s-au sărutat.

Adevărul din pământ a răsărit

şi dreptatea din cer a privit.



(Ps. 84:11-12)

Dinamica  Țării  Sfinte  și  a  Sfintelor  Sale  Lăcașuri,  care
include desigur Orașul Sfânt al Ierusalimului, ne aduce și
nouă diferite provocări. De exemplu, binecunoscutul caz de la
Poarta Jaffa continuă să fie o sursă de angoasă pentru noi
toți, pentru că pune în pericol caracterul unic și sfânt al
Cartierului nostru Creștin. Acest caz pune în pericol accesul
la sediile Bisericilor noastre, la școli, la serviciile de
sănătate  și  la  lăcașurile  de  cult.  În  plus,  amenință  să
restricționeze și să diminueze oportunitățile pelerinilor de a
merge  pe  „drumul  pelerinului”  către  locurile  sfinte  și
Biserica Sfântului Mormânt.

Rămânem fermi în hotărârea noastră de a ne menține drepturile
istorice  și  sfinte  și  recunoaștem  tot  sprijinul  valoros
acordat nouă, la nivel local și global, de către acei oameni
binevoitori care susțin semnificația duhovnicească a iubitului
nostru Ierusalim și a Țării Sfinte.

În  recenta  noastră  întâlnire  cu  ministrul  turismului,  am
amintit recunoașterea ministrului că angajamentul Bisericilor
de încurajare a pelerinajelor a dus la creșterea semnificativă
a  numărului  de  pelerini  în  ultimii  ani.  Aceasta  este  o
chestiune nu doar de economie; mai important, pelerinajele
construiesc  stabilitatea  și  contribuie  la  asigurarea
coexistenței pașnice și a mărturiei reciproce. În acest sens,
continuăm să privim către Guvernul Israelului pentru a acorda
mai multă atenție solicitării noastre pentru a ne asigura că
Locurile Sfinte pot furniza servicii esențiale, cum ar fi
alimentarea cu apă pentru Muntele Tabor, care este una dintre
destinațiile  majore  pentru  multe  mii  de  pelerinii  care
vizitează  zilnic  Sfintele  noastre  Locuri.  Suntem  dedicați
acestei  întreprinderi  comune  și  așteptăm  cu  nerăbdare
implementarea  acestui  proiect.

D-le Președinte, intervenția voastră recentă de facilitare a
deplasării creștinilor care locuiesc în Gaza pentru a vizita



Betleemul la sărbătoarea Praznicului Crăciunului este extrem
de  lăudabilă.  Aceasta  a  fost  o  chestiune  de  îngrijorare
pastorală pentru noi toți și suntem bucuroși că au fost luate
măsuri în acest sens.

Privind spre Anul Nou și spre speranța de pace pe care o
aduce, ne amintim cuvintele psalmistului despre Ierusalim:

Vei binecuvânta cununa anului bunătăţii Tale

şi câmpiile Tale se vor umple de roade grase.

 (Ps. 64:12)

Vă rugăm să ne permiteți să ne exprimăm mulțumirile pentru
munca în echipă a domnului Yacoub Salameh și a domnului Sezar
Mrarjleh  din  cadrul  Biroului  pentru  Comunitățile  Creștine,
care au lucrat mai presus și dincolo de îndemnul datoriei
pentru a ajuta la facilitarea vieții noastre comune.

Vă  dorim,  d-le  Președinte  și  familiei  voastre,  toate
binecuvântările acestui anotimp al păcii. Ne rugăm ca Anul Nou
să fie un an al progreselor și reconcilierii aprofundate. Fie
ca Dumnezeu să vă binecuvânteze în responsabilitățile voastre
înalte, în numele nostru, al tuturor.

Hag Sarmeach.

Mulțumesc.”

Din partea Secretariatului-General

 


